

Sir John A. Macdonald said any suggestion from his hon. friend, whether as a supporter or an opponent of the Government, was entitled to consideration. His hon. friend thought it undesirable that there should be this recital in the preamble of a Bill; but so far this was only a resolution. He did not, however, think there was anything undignified, degrading or unworthy of their position in saying that in a matter of this kind they yielded to the anxious desire of the Imperial Government. He believed that the feeling prevailed to a very large extent in the House and through the country, that the old salary of \$32,000 was sufficient; but he believed also it was a general feeling, that as this was the only matter on which we could make a small return to England for her kind and generous consideration for all our interests, this country should be willing to surrender its own opinion, and should be glad to seize the opportunity of dealing with the Imperial Government in the same spirit in which the Imperial Government always dealt with us. There were a series of Imperial Acts in which it was recited that it was enacted so and so, in order to meet the wishes of Her Majesty's Colonial subjects and forward their interests, and he thought it would be a suitable response to this on the part of the people of Canada if they indicated that they gave up their own opinions out of deference to the request of the Imperial Government. It might be found also for our own interest that we should take that course. A Governor General with a low salary might try to distinguish himself, not so much by attending to the interest of the Dominion, as by displaying a subserviency to the Imperial interests, and utterly ignoring the interests of the Dominion, and in making himself so useful to the Imperial Government as to give him a claim to a higher position with a higher emolument.

Hon. Mr. Holton said he was prepared to reverse his vote of last session for the reason stated by the Minister of Justice, but in reversing his vote he did not ask the shelter of a despatch, and he thought it would be more consistent with the dignity of Parliament not to recite the despatch.

Sir John A. Macdonald said there was some force in what the hon. gentleman said, perhaps it would be sufficient to say "It is expedient, after the strong desire expressed by Her Majesty's Government," and leave out any more direct reference to the despatch.

Hon. Mr. Galt thought it was quite proper there should be some reference to the reason

[Hon. Mr. Holton—L'hon. M. Holton.]

Sir John A. Macdonald déclare que toute suggestion de la part du député, qu'il soit pour ou contre le Gouvernement, doit être prise en considération. Son ami le député pense qu'il n'est pas souhaitable d'insérer cette citation dans le préambule du Bill, mais il ne s'agit jusqu'à présent que d'une résolution. Toutefois, il ne pense pas qu'il soit honteux, humiliant ni indigne de leur part de céder sur une question de ce genre au désir du Gouvernement Impérial. Il est convaincu que la Chambre et le pays entier considèrent en général suffisant l'ancien traitement de \$32,000; puisque c'est là le seul point sur lequel nous puissions exprimer notre reconnaissance à l'Angleterre pour avoir pris nos intérêts en si grande considération, il estime que le pays devrait être disposé à abandonner sa propre opinion et à saisir l'occasion de traiter avec le Gouvernement Impérial dans l'esprit même avec lequel ce dernier a toujours traité avec nous. Il existe un certain nombre de lois impériales où il est mentionné que la loi est ainsi rédigée afin de satisfaire les sujets coloniaux de Sa Majesté et de défendre leurs intérêts; c'est pourquoi, à son avis, il serait souhaitable que les Canadiens abandonnent leurs propres opinions par déférence envers le Gouvernement Impérial. Il se peut également que, dans notre intérêt, nous devions adopter ce principe. Si le traitement du Gouverneur Général est faible, il peut essayer de se distinguer non pas en défendant les intérêts du Dominion, mais plutôt en manifestant sa soumission aux intérêts impériaux, en négligeant totalement ceux du Dominion et en se rendant si utile au Gouvernement Impérial qu'il sera en droit de réclamer un poste et un traitement plus élevés.

L'hon. M. Holton, pour les motifs énoncés par le ministre de la Justice, se déclare disposé à modifier son vote de la dernière session, mais, ce faisant, il estime que, pour respecter la dignité du Parlement, il est inutile de citer la dépêche.

Sir John A. Macdonald considère justifiées les paroles du député; il serait peut-être suffisant de dire «selon le vif désir exprimé par le Gouvernement de Sa Majesté, il convient», et toute allusion directe à la dépêche pourrait être supprimée.

L'hon. M. Galt estime que l'on doit mentionner les raisons pour lesquelles le vote